
Bästa medlem av kommunstyrelsen 

 

Som kommunens representanter i Borgå folkakademi ab:s  (nedan förkortad till Akan) styrelse 

vill vi uppmärksamma er på ärenden som kommande bolagsstämma tar ställning till. 

Verksamheten på Akan har tagit stora steg framåt efter valet av ny rektor som fått tydliga 

direktiv av den tillsatta styrelsen gällande skolans utveckling. 

 

På bolagsstämman behandlas ändring av bolagsordningen. Bakgrunden är hävningarna av ARA 

begränsningarna innan försäljningen av Fastighets Ab Pilbågsvägen.  Enligt det delägaravtal 

som ingicks mellan samtliga delägare år 2004 bör B aktierna omvandlas till A aktier då ARA 

begränsningen hävs. 

 

Aktiebolagsformen inom undervisningssektor strävar till sin natur inte efter vinst. Enligt 

delägaravtalet för Borgå folkakademi får ingen ägare ensam har mer än högst 49 procent av 

aktierna. Aktierna saknar marknadsvärde eftersom de inte kan säljas utan samtliga delägares 

samtycke. 

Vi undertecknade önskar framföra betydelsen av att Sibbo kommun fortsätter vara aktieägare 

under den omfattande förändringsprocess som pågår.  Den strategiska utvecklingen av skolans 

verksamhet har gjorts så att Sibbos speciella perspektiv har beaktats.  

En planändring är aktualiserad för att fastigheten där skolan verkar i Borgå kunde förädlas och 

realiseras. I dagens situation är inte fastigheterna bäst lämpade för skolans undervisningsbehov. 

Med en ny byggnadsrätt på tomten är det lätt att realisera den och satsa pengarna på själva 

utbildningsverksamheten. Under den processen vore det bra att Sibbo är med och driver 

förändringen och ser till nyttan för Sibbos utbildningssektor. 

 

Vi sammanställer följande argument: 

 

1. Det kommer att ske mycket de följande åren, som kommer att ha en positiv inverkan på Akans 

verksamhet både i Borgå och Helsingfors. Akan har sedan 2021 rätt att verka både i Borgå och 

Helsingfors. Akan är därför den enda svenska folkhögskolan öster om Karis.  

 

2. Försäljning av nuvarande fastigheter kommer att få ekonomin i balans främst genom att 

skolan inte behöver satsa pengar på att underhålla en fastighetsmassa som saknar funktion för 

undervisningen. 

 



3. Nya hyreslokaler i både Borgå och Helsingfors ger möjlighet till bättre flexibilitet. Skolan 

verkar för närvarande på två olika adresser i Helsingfors. 

 

4. Nya kursutbudet drar bra med studeranden. 

 

5. Då det inte finns andra stadiets utbildning i Sibbo på svenska, är Akan ett bra alternativ.  

 

6. Akan kommer att satsa mycket på undervisningen i Helsingfors, som medför att logistiken blir 

lättare för ungdomar från Sibbo då tillgängligheterna till Helsingfors är bra. 

 

7. Populära "Efter Nian" kommer att ordnas även i Helsingfors, som kommer att gynna Sibbo 

ungdomar. ”Efter Nian” syftar till att ge ungdomar tid att utforska olika intressen och 

möjligheter inför framtida studier och yrkesval. 

 

8. Sibbo saknar integrationsmöjligheter på svenska. Akan erbjuder integrationsutbildning på 

svenska såväl i Borgå som i Helsingfors för att hjälpa invandrare att bli bekanta med sitt nya 

hemland och uppnå språkliga, samhälleliga och kulturella färdigheter. 

 

9. Vi ser en potential till att fler sibbobor söker sig till Akans enheter såväl i Borgå som i 

Helsingfors för samma utbildningsalternativ erbjuds inte på svenska någon annanstans i 

regionen.   

 

 

Vi står gärna till tjänst med mer information om så önskas. 
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